
Uittreksel concept-verslag commissie NLM 19-06-2017 over de Jaarstukken 2016 

 

6a.  Jaarstukken 2016 

De voorzitter licht het agendapunt toe en geeft het in bespreking.  

 

COMMISSIEBEHANDELING 

De PVV heeft geen opmerkingen over de jaarstukken. 

De SP heeft geen spreektijd meer. 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) merkt op dat de jaarstukken uitgebreid zijn behandeld in de commissie 

M&F. Ze betreurt het dat PS jaarlijks de zorgen over de onderbesteding op Natuur moeten melden, 

omdat bijvoorbeeld de uitbreiding van het NNN achterblijft. 

 

De heer Van Liere (PvdD) vraagt hoe PS kunnen toetsen of 250 ha per jaar wordt gehaald. De 

eindreview is immers nog niet beschikbaar. Hij wil beoordelen of de provincie in 2027 het einddoel 

kan halen, maar heeft daartoe aanvullende kengetallen nodig in de begroting. Hij vraagt welke 

ambitie GS hebben om het einddoel te behalen en ontvangt graag de IPO-toets over het 

schadeplafond voor het faunafonds. 

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) heeft zijn opmerkingen ingebracht in de commissie M&F. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) is blij met het positieve, hoger dan verwachte begrotingsresultaat en de 

positieve accountantsverklaring. 

 

De heer Heijen (CDA) vraagt aandacht voor het werven van nieuwe vrijwilligers in het groen en wil 

weten of verbeteringen in het wervingsproces nodig zijn. Hij maakt GS complimenten voor het 

versneld aanleggen van de recreatieve routes. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) uit haar zorgen over het stagneren van het natuurbeheer en over de 

ganzenstand en de groeiende ganzenschade. Ze vraagt wat hieraan gedaan moet worden op 

regionaal, landelijk of zelfs Europees niveau en hoopt dat onderbesteding op Groen Kapitaal in 

volgende jaren niet meer voorkomt. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) ziet verschillende verklaringen voor het feit dat het zomerplafond blijft 

oplopen en wil dit op 26 juni verder bespreken. Het bevreemdt haar dat niet meer wordt ingezet op 

preventie. Ze pleit voor een pilot met preventieve maatregelen om ganzenschade te voorkomen. 

 

Mevrouw Van Langen (VVD) merkt op dat de provincie voor faunabeheer kan investeren in subsidies 

voor preventieve maatregelen die agrariërs noodgedwongen moeten nemen. Ze weet dat het 

Faunabeheerplan nog niet klaar is, waardoor de vrij bejaagbare soorten niet bejaagd kunnen worden 

en de schade volgend jaar nog hoger wordt. Ze vraagt of er in andere provincies ook minder grond 

wordt omgezet naar natuur, omdat de vergoeding hiervoor in lijn is gebracht met Europese regels. 

Ook wil ze weten of de daling in het aantal vrijwilligers in het groen geëvalueerd kan worden en wat 

de oorzaken zijn voor de onderbenutting voor subsidies voor weidevogelvriendelijk beheer. 

 

De heer Klein (CU/SGP) heeft geen opmerkingen over de jaarstukken. 

 

De heer Bond (ged.) stuurt de juridische toets van het IPO nogmaals aan PS toe. 

De inzet op preventie van ganzenschade is enorm, omdat boeren anders geen schade krijgen 

uitgekeerd. De ondernemers doen er alles aan om schade te voorkomen. De wettelijke volgorde van 

preventie, verjagen en beheer is duidelijk. Preventie is een eis van het Faunafonds om schade 

vergoed te krijgen. Gedeputeerde verwacht binnenkort de eerste resultaten van de laserproeven voor 

verjaging. GS verwachten daarnaast dat met het uitvoeren van meerjarige vangacties het 

schadebedrag verminderd kan worden. 

De nieuwe Natuurwet stelt hogere eisen aan het Faunabeheerplan. Het plan is nog niet gereed. De 

provincie werkt met de drie andere provincies samen om het van de grond te krijgen. De Fauna 

Beheer Eenheid (FBE) is een zelfstandige organisatie.  

 

Mevrouw Van Langen (VVD) vraagt of de provincie de FBE administratieve ondersteuning biedt. 

 

De heer Bond (ged.) beaamt dat de provincie al diverse malen is bijgesprongen en streeft naar meer 

efficiency in de samenwerking met de vier of zelfs vijf provincies. 



Als de provincie afwijkt van de bedragen, riekt dit naar staatssteun. 

 

Mevrouw Van Langen (VVD) vraagt of Gelderland dit probleem niet heeft met de hogere vergoeding. 

 

De heer Bond (ged.) heeft dit zo niet paraat, maar herhaalt dat hogere bedragen voor Noord-Holland 

staatssteungevoelig zijn en niet zijn toegestaan. 

 

De heer Tekin (ged.) merkt op dat het gemiddelde aantal gerealiseerde ha is vermeld. PS ontvangen 

ter controle ook jaarlijks het Provinciaal Meerjarenprogramma Groen (PMG). Het is hard werken om 

het streefgetal te halen, maar gedeputeerde hoopt in de huidige bestuursperiode op het gewenste 

gemiddelde van 250 ha te blijven. Gedeputeerde verwijst kortheidshalve naar het antwoord op de 

technische vraag van 50PLUS over de onderbesteding op NNN. 

GS zien de noodzaak om in te zetten op de werving van jongere natuurvrijwilligers. Gedeputeerde 

komt via reguliere route met plannen hiervoor naar PS. 

Bij de subsidies voor weidevogelbeheer blijft €100.000 over op een budget van 15 miljoen. 

Gedeputeerde weet niets precies wat de oorzaak hiervan is. Hij zal deze technische vraag schriftelijk 

beantwoorden.  

 

Mevrouw Weemhoff (D66) herhaalt haar vraag aan de commissie over een pilot met preventieve 

middelen. De voorzitter hoort dat de commissieleden hierop ingaan bij de Kaderbrief. 

 

De voorzitter concludeert dat de Jaarstukken 2016 met het verslag van deze vergadering worden 

doorgeleid naar PS van 10 juli 2017. 

 


